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روی موج کوتاه

سخنگوی دولت از احتمال دست 
داشــتن عناصر داخلــی در موضوع 

خرابکاری در نیروگاه نطنز خبر داد. 
علی ربیعی در نشست خبری دیروز 
خود که در سیستان و بلوچستان برگزار 
شد، با اعلام این خبر اظهار کرد: در این 
ماجرا خرابکاری قطعی است و خرابکاری 
صورت گرفته و به علت پیچیدگی در این 
خرابکاری، فرضیه های زیادی در مورد 
حادثه نطنز وجود دارد، چند دستگاه 
امنیتی در بخش های مختلف موضوع 

را بررسی می کنند.
وی افزود: یکی از فرضیه های قوی 
متکی بر این است که عناصر داخلی در 
این ماجرا دست داشته اند. این موضوع 
تحت نظارت جدی دستگاه های امنیتی 
کشور است و پس از روشن شدن جدی 

ماجرا موضوع را اعلام می کنیم.
آماده ایم در صورت هرگونه 
تهدید، با قاطعیت پاسخ دهیم

سخنگوی دولت در بخش دیگری 
از نشســت خبری خود با اشــاره به 
برقــراری ارتبــاط بحرین بــا رژیم 
صهیونیســتی گفت: همان گونه که 
پیش تر گفتیم برقراری رابطه رسمی 
میــان رژیم صیهونیســتی و بحرین 
چیزی بیش از یک رونمایی تبلیغاتی 

از یک رابطه از پیش موجود نبود.

وی یادآور شــد: آنهایی که عادت 
داشتند امنیت خود را از بیگانگان بخرند 
به رتبه ای پایین تر تنزل و خرید امنیت 
کاذب را در ازای فروش عزت و تعصب 

عربی - اسلامی دنبال کرده اند.
ربیعی اظهار داشت: ما اعلام کرده ایم 
که این رونمایی های تبلیغاتی چیزی از 
اشغالگری رژیم صهیونیستی کم و از آن 
رژیم بخاطر ارتکاب جنایت علیه بشریت 
سلب مسوولیت نمی کند همین طور 
دولت هایی که به جای پاسخگو کردن 
این رژیم بــه دنبال گشــایش رابطه 
سیاسی با آن هســتند خود را در این 

جنایت ها شریک می کنند.
وی تصریح کرد: از نگاه ما این رابطه 
سیاســی تغییر راهبــردی در منطقه 
محســوب نمی شــود و اهمیتی فراتر 
از سیاســت داخلــی آمریــکا و رژیم 
صهیویستی ندارد با این وجود ما با دقت 
نظر بیشــتری تحرکات این کشورها و 
رژیم صهیونیستی را رصد می کنیم و 
آماده ایم که در صورت هر گونه تهدید، 

با قاطعیت پاسخ دهیم.
آمریکا نمی تواند مورد جدیدی به 

تحریم ها اضافه کند
سخنگوی دولت در خصوص ادعای 
آمریکا در رابطه با بازگشت تحریم ها به 
ایران اذعان داشت: از نگاه ما ادعای یک 

جانبه آمریکا متضمن هیچ پایه حقوقی 
نیست. رژیم آمریکا وقتی نتوانسته به 
خواسته های خودش برسد، به سیاست 
قلدری برگشته است. آمریکا باید این 
پیام را گرفته باشد که قدرت در این دنیا 
در حال تغییر است و آ مریکا اولین قربانی 

این تغییر شد. 
وی تصریح کــرد: آمریکا نمی تواند 
مورد جدیدی به تحریم ها اضافه کند 
مگر اینکه شیطنت و ماجراجویی باشد 
که هر گونه شــیطنت، پاســخ خود را 

خواهد گرفت.
دولت درباره کسری بودجه اقدامی 

خارج از قانون نخواهد داشت
سخنگوی دولت در بخش دیگری 
از نشست خبری خود با تاکید بر اینکه 
»دولــت هیچ اقدامی برای کســری 
بودجه خارج از چارچوبــی قانونی از 
جمله قانون بودجه نداشته و نخواهد 
داشت«، اظهار داشت: سیاست دولت 
کاهش نقدینگــی و جمع آوری آن و 
کنترل تورم بــوده بنابراین افزایش 
پایه پولی در این چند سال کاملا قابل 

دفاع است.
ربیعی تصریح کــرد: در خصوص 
تسعیر دارایی های خارجی بانک مرکزی 
نیز هر اقدامی در این زمینه مســتلزم 
کسب مجوز از قانونگذار است که دولت 

چنین لایحه ای را تنظیم نکرده و چنین 
تصمیمی نیز ندارد.

وی با اشــاره به مصوبه اخیر دولت 
برای بهبود حقوق بازنشستگان اظهار 
داشــت: با دســتور رییس جمهوری 
و تلاش هــای وزیر تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی امســال بیــش از ۵۰ هزار 
میلیــارد تومان برای همسان ســازی 

حقوق بازنشستگان اختصاص یافت.
وی بیــان کــرد: در یــک مرحله 
بیش از ۳۰ هزار میلیــارد تومان برای 
بازنشستگان کارگری و یکشنبه گذشته 
)۳۰ شهریور( نیز بیش از ۱۸ هزار میلیارد 
تومان برای بازنشســتگان لشکری و 

کشوری به تصویب دولت رسید.

ربیعی ادامه داد: با مصوبه اخیر دولت 
بازنشستگان لشــکری و کشوری ۹۰ 
درصد ناخالص شــاغل هم گروه خود 
دریافت می کنند و می توان گفت با دو 
افزایش ابتدای امسال و همسان سازی 
اخیر، حقوق بازنشســتگان ۸۴ درصد 

حداقل افزایش یافته است.
از نظر ابتلا به کرونا در رتبه 
سیزدهم جهان قرار داریم 

ربیعی همچنین با بیــان اینکه در 
هفته گذشــته موضوع جلســه ستاد 
مقابله با کرونا در رابطه با کاهش رعایت 
پروتکل های بهداشــتی بــود، گفت: 
خبرهــای خوبی نداریــم کاهش ۲۰ 
درصــدی رعایت پروتکل هــا به ویژه 
استفاده نکردن از ماسک باعث شده که 
در برخی از استان ها با نگرانی فزاینده ای 

روبه رو باشیم.
وی افزود: امروز در رتبه ســیزدهم 
جهان در ابتلا قرار داریم و باید رتبه خود 
را با رعایت پروتکل ها بهبود ببخشیم. 
عدم رعایت پروتکل هــا میزان مرگ و 
میر را افزایش خواهد داد، متاســفانه 
در پاســاژ ها، نانوایی هــا و پایانه های 
مسافربری پروتکل ها رعایت نمی شود. 

ســخنگوی دولــت اظهــار کرد: 
همچنین به رغم تاکید صریح مقامات 
ایرانی و عراقی مبنی بر بسته بودن مرزها، 
عده ای مردم را تحریک به باز بودن مرزها 
می کنند. علمای دین بر رعایت بهداشت 
و دستورهای استاد ملی مقابله با کرونا 
تاکید داشــتند و اکنون دوباره تاکید 
می کنم که هیچ برنامه ای برای بازگشایی 

مرزها وجود ندارد.
واکسن آنفلوآنزا از طریق سیستم 

بهداشت توزیع می شود
سخنگوی دولت با اعلام اینکه دولت 
برای تهیه واکســن آنفلوآنزا اقدامات 
بسیار مهمی انجام داده، گفت: پارسال 
۲۵۰ میلیون دز واکســن آنفلوآنزا در 
جهان تولید شد که پیش بینی می شود 
این رقم امسال بین ۸۰۰ میلیون تا یک 

میلیارد دز باشد.
ربیعی افــزود: برنامه ریزی برای 
تامین واکسن آنفلوآنزا برای افراد در 
معرض خطر از جمله خانم های باردار 
و بیماران دارای نقــض ایمنی انجام 
شده و واکســن آنها از طریق سیستم 

بهداشت توزیع می شود.

وی ادامــه داد: همچنین برای افراد 
بالای ۶۵ سال توزیع واکسن از طریق 
داروخانه ها و با کارت ملی انجام می شود.

ربیعی تاکید کرد کــه برای تولید و 
خرید واکسن کرونا نیز از طریق سازمان 
بهداشت جهانی برنامه ریزی لازم انجام 

شده است.
کرونا درصد بالایی از فعالیت های 
بازارچه های مرزی را کاهش داده

وی در خصــوص بازارچه هــای 
مرزی سیســتان و بلوچســتان نیز 
گفت: توجه بــه بازارچه های مرزی 
جزو اســتراتژی های دولت یازدهم 
بوده است. بازارچه های مرزی علاوه بر 
صادرات غیرنفتی تولید و صادرات را 
افزایش می دهند بازارچه های مرزی 
یک استراتژی درست از سوی دولت 
بوده اســت اما متاســفانه در دوران 
کرونا فعالیت آنها با مشکلاتی مواجه 

شده است.
ســخنگوی دولت ادامــه داد: در 
دوران کرونــا دولت کمتر به ســمت 
بستن بازارچه های مرزی رفته و تمام 
بازارچه های مرزی ما هم اکنون باز است 
و تعطیلی چند ماهه این بازارچه ها ناشی 

از مسائل کرونا بوده است.
وی بــا بیــان اینکه سیســتان و 
بلوچستان ۲۰ درصد از مرزهای کشور 
را دارد و بازارچه هایش برای ما جایگاه 
ویژه ای دارد، افزود: کرونا درصد بالایی 
از فعالیت هــا در بازارچه ها را کاهش 
داد اما صادرات از طریق بازارچه های 
مرزی هم اکنون به ۲۶۳ میلیون دلار 
رسیده و در سال ۹۹ افزایش بیشتری 

خواهد داشت.

سخنگوی دولت اعلام کرد؛

احتمال دست داشتن عناصر داخلی در حادثه نطنز

خبر

سخنگوی ارشــد نیروهای مســلح درباره 
موضوعاتی که پیرامون کمک تسلیحاتی ایران 
به یمن مطرح می شود، گفت: ما تجربه فناوری در 
حوزه دفاعی را به آنها منتقل کردیم و یاد گرفته اند 
خودشان موشــک و پهپاد و سلاح در یمن تولید 
کنند اما اینگونه نیست که ما از ایران موشک در 
اختیار آنها قرار دهیم؛ ما تجربه و دانش خودمان 

را به مردم یمن منتقل کرده ایم.
سردار ابوالفضل شکارچی به مناسبت هفته 
دفاع مقدس در برنامه چهل ســتون افزود: مردم 
یمن بر خلاف آن  چیزی که دشمن از آنها نشان 
می دهد، مردم بســیار فرهیخته و دانشمندی 

هستند و امروز در کمترین زمان ممکن توانسته اند 
خودشــان موشک و پیشــرفته ترین پهپادها را 
بســازند و در جنگ الکترونیک هم بسیار ماهر و 

پیشرفته هستند.
وی به طور کلی درباره حضور نظامی ایران در 
کشورهای منطقه با بیان اینکه حضور ما حضور 
معنوی و مستشاری است و به هیچ وجه دخالت 
نمی کنیم، گفت: ما به هیچ عنوان بنا نیســت در 
جایی حضور نظامی داشــته باشیم، کشورهای 
جبهه مقاومت خودشان ارتش و نیرو دارند؛ ما به 

اینها کمک های مستشاری می کنیم. 
شــکارچی تصریح کرد: برای اینکه بتوانیم 

تجربیاتمان را به مردم سوریه، عراق، لبنان، یمن، 
منتقل کنیم، افراد مجرب ما بــه آنجا می روند و 
کمک فکری به آنها می کننــد و در میدان عمل 
مردم و ارتش آن کشــورها هســتند که مقابل 

دشمنان صف آرایی می کنند.
سخنگوی ارشد نیروهای مسلح تاکید کرد: 
هر کشوری که در مقابل رژیم صهیونیستی و رژیم 
خونخوار آمریکا صف آرایی کند، هرآنچه را بتوانیم 
به آن کمک کنیم. اما مشکلات اقتصادی کشور 
ما ایجاب نمی کند که چیزی را رایگان به کســی 
بدهیم، حتما چیزهایی را ممکن است از ما بخرند.

وی در پاسخ به پرسش دیگری درباره حضور 

مدافعان حرم در ســوریه، بیان کرد: جمهوری 
اسلامی ایران کســی را مجبور نکرده که مثلا از 
افغانستان به سوریه برود و بجنگند، دخالت نظامی 
زمانی است که ما لشــکری و یا تیپی را به سوریه 
ببریم که چنین چیزی را نداریم و حضور ما حضور 
مستشاری اســت. وی گفت: اخیرا در سفری که 
ریاست ستادکل نیروهای مسلح به سوریه داشتند، 
به درخواست دولت سوریه این بحث پدافند هوایی 
قرار شد تقویت شود و به دنیا هم اعلام کردیم که ما 
این قرارداد را با دولت سوریه داریم و حتما هم آن 
را تقویت می کنیم. حضور ما در هر کشوری، بنا به 
درخواست آن دولت است و دخالت نظامی برای 
زمانی است که ما بدون موافقت آن دولت، ما حتی 

یک نفر را به عنوان مستشار وارد آن کشور کنیم.
شکارچی در پاســخ به پرسش دیگری مبنی 
بر اینکه آیا اختلاف بین ارتش و سپاه وجود دارد؟ 

گفت: اولا اختلافی وجود نــدارد، اگر اختلافی 
داشتیم حتما در جنگ شکست می خوردیم. 

وی درباره چرایی دامن زدن دشــمن به این 
موضوع، اظهار داشت: چون ارتش و سپاه یک دژ 
مستحکم غیرقابل عبور و نفوذ هستند و اختلاف 
می تواند این دژ نفوذناپذیــر را نفوذپذیر کند؛ به 

همین دلیل هم دشمن بیکار نیست.

 سردار شکارچی:

تجربه فناوری در حوزه دفاعی را به  یمن منتقل کردیم 
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طرحی که تقدیم هیأت رئیسه شد؛
 پخش مذاکرات علنی مجلس 

از تلویزیون
به گزارش فارس، طرح پخش مذاکرات مجلس 
از تلویزیون جهت طی مراحل قانونی به هیأت رئیسه 
مجلس تقدیم شد. در مقدمه این طرح آمده است: 
»تنظیم کنندگان قانون اساسی در اقدامی مترقی، 
لزوم علنی بودن جلسات مجلس و پخش مستقیم 
آن از مهمترین و فراگیرترین رسانه آن زمان یعنی 
رادیو را در اصل شصت و نهم قانون اساسی گنجاندند. 
با گذشت زمان و جایگزین شدن تلویزیون به عنوان 
فراگیرترین رسانه، ...مردم از دیدن و نظارت آنچه 
در رأس نهادهای کشــور و خانــه ملت می گذرد 
محروم هستند. به منظور رفع این نقیصه و در جهت 
شفاف سازی، این طرح جهت مراحل قانونی تقدیم 

می گردد.«
    

تهدید پمپئو علیه چین و روسیه 
درباره همکاری با ایران

مایک پمپئو، وزیر امور خارجه آمریکا در گفت وگو 
با روزنامه واشــنگتن اگزمینر، درباره تحریم های 
ســازمان ملل که دولت آمریکا مدعی شد به طور 
یک جانبه علیه ایران بازگردانده و تحریم تسلیحاتی 
نیز بخشی از این تحریم هاســت، گفت: ما به سراغ 
تک تک مــوارد نقض)این تحریم هــا( می رویم. 
درباره تخطی چیــن، تخطی روســیه یا فروش 
تســلیحات، وضع این گونه خواهد بود. وی افزود: 
داشتن تانک های چینی، سامانه دفاع هوایی چینی 
یا سامانه های موشکی دفاعی در ایران در درجه اول 
مردم ایران را تهدید می کند و در درجه دوم تهدیدی 

برای مردم خاورمیانه است. 
    

توکلی خطاب به نمایندگان:
خودروها  را  برگردانید و 

عذرخواهی کنید
احمد توکلــی، رئیس هیأت مدیــره دیده بان 
شــفافیت و عدالت طی مکاتبه ای بــا نمایندگان 
مجلس شــورای اسلامی، خواســتار عذرخواهی 
مجلس از مردم بابت تحویل ۳۵۰ خودروی لوکس 
به نمایندگان شد و از آنان خواست تا با بازگردان آنها، 
خودروهای ارزان تری مانند پژو پارس یا کم و بیش 
در حد آن را جهت خدمت جایگزین کنند. توکلی 
در پایان نامه خود نوشــته است: نمایندگان عزیز، 
رهبری این مجلس را مجلــس انقلابی خوانده اند. 
کاری کنید که این صفتِ اکِرامی به شما بیاید و مردم 

را به باور برساند.
    

توضیحات فرهنگی درباره واگذاری 
دناپلاس به نمایندگان؛

 برخی وزرا  ده ها خودرو 
در اختیار دارند

محمد حسین فرهنگی، ســخنگوی هیأت 
رئیســه مجلس در پاســخ به پرسشــی درباره 
ارائه خودروی دناپلاس بــه نمایندگان، گفت: 
خودروهای تهیه شده که این روزها از آن صحبت 
می شود تماما به نام مجلس شماره گذاری شده 
و امکان واگذاری ندارد اما در عین حال به دلیل 
اصطلاک بالا، این خودروها پس پایان دوره هم 
به درد مجلس نمی خــورد. وی با بیان اینکه این 
خودروها ابزار رفاهی نماینــدگان نبوده و ابزار 
مدیریتی آنهاســت، افزود: برخــی از وزرا ده ها 
خودرو در اختیار دارند و این در حالی اســت که 

نمایندگان چنین امکانی را در اختیار ندارند.
    

سفر ظریف به ترکیه لغو شد
به گزارش تســنیم، محمد جواد ظریف، وزیر 
خارجه ایران قرار بود روز گذشــته )سه شنبه اول 
مهر( برای حضور در نشست سه جانبه وزرای خارجه 
ایران، ترکیه و قطر به استانبول سفر کند. اما مقامات 
سفارت کشورمان در این خصوص اعلام کردند که 
برنامه این سفر لغو شده و شــاید در زمان دیگری 

انجام گیرد.
    

راشکی خبر داد؛
 بازداشت رئیس شورای 

شهر ایرانشهر 
رئیس شورای شهر ایرانشهر به اتهام هشت فقره 
جعل مصوبات شورای شهر و هشت فقره استفاده 
از سند مجعول و سوءاســتفاده از موقعیت شغلی 
بازداشت شد. سعید راشــکی، دادستان عمومی و 
انقلاب ضمن تایید این خبر گفــت: »متهم با قرار 
تامین مناسب در اختیار اداره اطلاعات قرار دارد و 
تحقیقات در این خصوص در حال انجام اســت.« 
یکی از مصوبات جعلی رئیس شورای شهر ایرانشهر 
تغییر نام خیابان شهید ســجادی به محمودزهی 
بوده است، در حالی که شخص مزبور در قید حیات 
است. تحقیقات درباره دیگر موارد اتهامی این متهم 

ادامه دارد.

سخنگوی دولت با تاکید بر 
اینکه »دولت هیچ اقدامی 
برای کسری بودجه خارج 

از چارچوبی قانونی از جمله 
قانون بودجه نداشته و 

نخواهد داشت«، گفت: در 
خصوص تسعیر دارایی های 

خارجی بانک مرکزی نیز 
هر اقدامی در این زمینه 
مستلزم کسب مجوز از 

قانونگذار است 

ربیعی با اشاره به بررسی 
علت حادثه نطنز در 

دستگاه های امنیتی، 
گفت: یکی از فرضیه های 

قوی متکی بر این است 
که عناصر داخلی در این 

ماجرا دست داشته اند؛ این 
موضوع تحت نظارت جدی 
دستگاه های امنیتی کشور 

است 

مشــاور رئیس دولت اصلاحات در ســالگرد طــرح ایده 
»گفت وگوی تمدن ها« گفت: این تئــوری، تئوری  نبود که 
جنگ طلبان آن را بپذیرند و همه تلاش خود را چه در داخل و 
چه در سطح بین المللی انجام دادند که این تئوری به اصطلاح پا 
نگیرد، در واقع این تئوری آن طور که باید و شاید، اصلا پا نگرفت 
که ما نتیجه  آن را ببینیم، خود این تئوری مورد استقبال داخلی 

قرار نگرفت.
ســید محمدعلی ابطحی در گفت وگو با ایلنا با تشــریح 
شکل گیری ایده »گفت وگوی تمدن ها« اظهار کرد: این ایده 
از دوران پیش از ریاست جمهوری در ذهن آقای خاتمی بود، 
حتی پیش از اینکه کاندیدا باشد و خود را مطرح کند. در واقع 

کلا مکتب او مکتب گفت وگو بود و در آن دوره که چنین مطلبی 
مطرح شــد، این تئوری را می توانســت جایگزین اوج گیری 
خشونت هایی که در همان سال ها در دنیای اسلام رواج پیدا 
کرده بود، کند. منظور از خشونت های آن دوران خشونت های 
طالبانی در وهله اول که در ادامه منجر شــد به خشونت های 
القاعده ای و آغاز بدنام کردن جهان اسلام به وسیله این گروه های 
منحرف است که به تازگی دنیای اســلام در حال تجربه این 

اتفاقات بود.
وی ادامه داد: اگر از این ایده درون کشور استقبال می شد، 
افتخاری بود که به جمهوری اسلامی داده می شد که پرچمدار 
این جریان باشد و مســیر تعامل جهان اسلام با جهان به ویژه 

تحولات بعدی را تحت تاثیــر خود قرار دهد و حتی شــاید 
سرنوشت بشریت نیز به گونه  دیگری رقم می خورد، اما متاسفانه 
جنگ قدرت داخلی باعث شد که کمتر از همه جا این اتفاق در 
درون ایران دیده شود و بیشتر از همه جا در درون کشور با این 

ایده و این روند درگیر شوند.
ابطحی افزود: در نهایت هم بحث گفت وگوی تمدن ها که 

می توانست یک سرنوشت متفاوت و بزرگی را برای بشریت رقم 
بزند، به انزوا رفت و دنیا هم دیــد که ادبیات گفت وگو، ادبیات 
نمایندگی جهان اسلام نیست و در نتیجه خشونت، خشونت 
آفرید و وضعیتی را ایجاد کرد که امروز همه دنیا ناظر و شاهد 

آن هستند.
مشاور رئیس دولت اصلاحات بیان کرد: من همیشه معتقد 
بودم که جریان تنــدروی جهانی از جملــه جریان تندروی 
آمریکایی که در میان جمهوری خواهان بیشتر جلوه می کند، در 
مجموع همیشه از اینکه بتوانند یک مسیر آرام را در کنار جهان 
اسلام داشته باشند، پرهیز می کنند و به عبارتی نان افراطی ها 

در خشونت و توسعه است. 
وی افزود: یکی از اقدامات در این راستا به کار بردن عنوان 
»محور شرارت« توسط جرج بورش نســبت به ایران بود که 
همه دنیا از جمله اروپایی ها و حتی بخش های غیرجنگ طلب 

آمریکایی را مبهوت کرد.

ابطحی:

نان افراطی ها در توسعه خشونت است


